

# PRESIDIUM

## ADVIESORGAAN OVER PROCEDURELE, ORGANISATORISCHE EN VERGADERTECHNISCHE ZAKEN VOOR DE RAAD

---

**Besluitenlijst** van de vergadering van het Presidium, gehouden op dinsdag **21 juni 2016** van 19.00 uur tot 19.50 uur in het Stadhuis van Woerden.

### *Aanwezig*

Henny Ekelschot (voorzitter), Arjan Noorthoek (CDA), Heerd Jan Hoogeveen (D66), Jan-Hubert van Rensen (Inwonersbelangen), Jelmer Vierstra (Progressief Woerden), Simon Brouwer (ChristenUnie/SGP), Stefan van Hameren (VVD), Elias Bom (STERK Woerden), Jaap van der Does (LijstvanDerDoes), Victor Molkenboer (burgemeester), Erwin Geldorp (griffier) en Onno Vliegthart (adj. griffier/verslag).

### *Afwezig (met kennisgeving)*

Marieke van Noort (Progressief Woerden), Hendrie van Assem (Inwonersbelangen)

---

### **1. Opening en vaststelling agenda**

De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur. Mevrouw **Van Noort** laat zich vervangen door de heer **Vierstra** en de heer **Van Assem** door de heer **Van Rensen**.  
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

### **2. Mededelingen**

Er zijn geen mededelingen.

### **3. Vaststellen besluitenlijst Presidium 26 april 2016**

De heer **Bom** vraagt naar het niet-ontvangen persbericht over een koninklijke onderscheiding. Burgemeester **Molkenboer** antwoordt dat het persbericht wel is verzonden, maar helaas niet is aangekomen bij de raadsleden. Waarschijnlijk is er sprake geweest van een e-mailstoring.

Het Presidium stelt het verslag van de vergadering van 26 april 2016 ongewijzigd vast.

### **4. Actiepunten/planning**

De heer **Geldorp** informeert de leden over het gesprek dat op 16 mei heeft plaatsgevonden tussen de burgemeester, de raadsleden Van Megen en Van Meijeren en twee leden van griffie over de nieuwe rol van de gemeenteraad. In dat gesprek is voorgesteld om een raadsbrede werkgroep of commissie in te stellen die op basis van nieuwe inzichten, huidige knelpunten en gewenste ontwikkelingen voorstellen gaat doen met betrekking tot vernieuwing van de rol en werkwijze van de gemeenteraad.

De actiepuntenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld.

### **5. Actualiteiten**

#### *Terugblik vergadercyclus mei/juni*

Het Presidium blikt terug op de vergadercyclus van mei en juni en bespreekt met name de volle agenda's en het gebruik van reserveavonden. De heer **Brouwer** meent dat er sprake is van een structureel 'probleem' in de vergadermaanden mei, juni en oktober en vraagt in het vervolg de extra avonden bij voorbaat in te plannen, zodat de raads- en commissieleden zich kunnen voorbereiden. De heer **Noorthoek** vraagt om rekening te houden met de verdeling van de onderwerpen over de vergaderingen in verband met de woordvoering.

#### *Terugblik Workshop Veiligheid Politiek Ambtsdragers*

Het Presidium is positief over de op 26 mei gehouden workshop Veiligheid politiek ambtsdragers.

#### *Aanpassing datum commissie Welzijn novembercyclus*

Het Presidium besluit om de commissie Welzijn in de novembercyclus te verplaatsen van 16 naar 22 november in verband met een congres in Steinhagen. Burgemeester **Molkenboer** geeft aan dat het gewenst is dat ook raadsleden naar Steinhagen gaan.

### **6. Memo procedure behandeling begroting 2017 e.v.**

Het Presidium neemt kennis van het memo over de begrotingsbehandeling 2017.

### **7. Verantwoordingsverslagen 2015 fractiebudget**

Het Presidium leidt de brief met verantwoordingsverslagen door naar de Lijst Ingekomen Stukken. De heer **Brouwer** merkt hierbij op dat de verslagen veel te laat zijn aangeleverd. De afspraak wordt gemaakt dat de verslagen volgend jaar in januari moeten worden opgesteld, zodat het Presidium het in februari 2017 kan bespreken.

### **8. Notitie toezeggingen raad**

Het Presidium neemt kennis van de notitie over de behandeling van toezeggingen. Een aantal leden merkt op dat er veel processtappen (22) nodig zijn om een toezegging te behandelen. Burgemeester **Molkenboer** meldt dat in het college de afspraak is herhaald dat bij het doen van een toezegging de maand/cyclus wordt gecommuniceerd waarin de raad het stuk kan behandelen, met inachtneming van aanlevertermijnen en het interne planningschema. Het Presidium wacht de resultaten van de aanscherping van het proces in de praktijk met belangstelling af.

### **9. Notitie verbeteren kwaliteit raadsvoorstellen**

Het Presidium neemt kennis van de notitie over de verbetering van de kwaliteit van raadsvoorstellen. De leden zijn in algemene zin positief over het voorgesteld proces. Een aantal leden geeft aan dat het proces wel erg omvangrijk lijkt te zijn. De borging van afspraken (bijv. door een handvest) is een interne organisatorische aangelegenheid, waarbij raadsleden niet betrokken hoeven te worden. De heer **Hoogeveen** geeft aan vooral waarde te hechten aan het voeren van een (open) gesprek met de schrijvers van de voorstellen. Dat wordt onderschreven door andere leden. De heer **Molkenboer** zegt toe dat een dergelijke sessie wordt toegevoegd, dat zal een groep van 20-30 mensen betekenen. De heer **Geldorp** wijst op de wenselijkheid van de deelname van een bestuurder in de werkgroep. De raadsleden Bom, Van Rensen, Hollemans, Bakker, Vierstra en Hoogeveen worden aangemeld voor deelname aan de werkgroep.

### **10. Thema bestuursuitje 2016**

Het Presidium geeft richting aan het bestuursuitje, te houden op 9 september. De volgende randvoorwaarden worden meegegeven:

- Het uitje start na de lunch met een bedrijvenbezoek. Onder andere QBTEC, DARE, Eru en Silverfit worden daarbij genoemd als mogelijke bedrijven voor het bezoek.
- Het diner vindt plaats in Kamerik.

De griffie neemt de voorbereiding van het bestuursuitje verder ter hand.

Naar aanleiding van de suggestie van de heer **Bom** om een gemeente te bezoeken voor een voorbeeldaanpak inzake veiligheid en criminaliteit zegt burgemeester **Molkenboer** toe contact te zoeken met zijn collega in Gouda.

### **11. Anonieme brieven op het Ris**

De heer **Brouwer** vraagt het Presidium om een uitspraak te doen over de procedure bij aan de raad gerichte anonieme (burger)brieven, waarbij geen mogelijkheid is om in contact te treden met de schrijver. Afgesproken wordt dat anonieme brieven niet op het RIS worden gepubliceerd, maar worden meegezonden met de wekelijkse griffiebrief.

## **12. Werking spreektijden commissie- en raadsvergaderingen**

De leden bespreken de ervaringen met en effecten van de spreektijdenregeling. Het Presidium is overwegend positief over de effecten van de regeling. Het is duidelijk zichtbaar dat er een (wenselijke) verschuiving plaatsvindt van de eerste spreektermijn naar het onderlinge debat, interrupties en de tweede termijn. De voorzitter heeft een belangrijke rol om de sprekers te wijzen op en bewust te maken van het belang van de spreektijd. Het valt op dat het college zich minder goed houdt aan de spreektijd dan de raads- en commissieleden. Daar speelt wel mee dat het college in staat moet worden gesteld alle vragen te beantwoorden, maar anderzijds dient ook het college zich bewust te zijn van het doel van de spreektijden en niet in herhaling te vallen.

De heren **Van Rensen** en **Van der Does** geven namens hun fracties aan geen voorstander te zijn van de spreektijdenregeling.

Het Presidium besluit om eind dit jaar te regeling te evalueren en desgewenst een voorstel tot aanpassing van het Reglement van Orde voor te bereiden zodat de raad de spreektijdenregeling kan formaliseren.

## **13. Brief Dag van de Democratie**

Het Presidium bespreekt de deelname aan de 'Dag van de Democratie'. Besproken wordt de lage opkomst en de gekozen vorm in 2015. Het Presidium besluit om dit jaar, na de ervaringen van vorig jaar, de activiteit dit jaar niet te organiseren in Woerden.

## **14. Rondvraag**

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag.

## **15. Sluiting**

De voorzitter sluit de vergadering om 19.50 uur.